
ΕΡΩΤΗΣΗ

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Υγείας

ΘΕΜΑ: Υποστελέχωση και ανεπαρκής χρηματοδότηση των δημόσιων νοσοκομείων – Επιπτώσεις 
στην πρόσβαση των πολιτών σε βασικές υπηρεσίες υγείας

Κύριε Υπουργέ,

το τελευταίο διάστημα πληθαίνουν οι καταγγελίες και οι δημόσιες τοποθετήσεις από εργαζόμενους 
στον χώρο της δημόσιας υγείας, συλλόγους ασθενών και τοπικές κοινωνίες, αναφορικά με τη 
δραματική υποστελέχωση και την ανεπαρκή κρατική χρηματοδότηση των δημόσιων νοσοκομείων 
της χώρας.

Ειδικότερα:

• Καταγράφονται σοβαρές ελλείψεις σε μόνιμο ιατρικό, νοσηλευτικό, τεχνολογικό και 
διοικητικό προσωπικό, γεγονός που οδηγεί στη λειτουργία κρίσιμων δομών με προσωπικό 
επικουρικού χαρακτήρα, χωρίς σταθερή εργασιακή σχέση.

• Τα δημόσια νοσοκομεία δεν χρηματοδοτούνται επαρκώς από τον κρατικό προϋπολογισμό 
και στηρίζονται συχνά σε επισφαλείς ιδιωτικές δωρεές ή χορηγίες, που δεν διασφαλίζουν 
βιωσιμότητα ή μακροπρόθεσμο σχεδιασμό.

• Πληροφορίες θέλουν την κρατική επιχορήγηση να εξαρτάται από την παραγωγή εσόδων 
των ίδιων των νοσοκομείων (π.χ. μέσω της προσέλευσης εξωτερικών ασθενών), γεγονός 
που εισάγει λογική "απόδοσης" σε έναν τομέα που θα έπρεπε να λειτουργεί με όρους 
καθολικής και ισότιμης παροχής υπηρεσιών υγείας.

• Οι ελλείψεις και οι καθυστερήσεις οδηγούν πολίτες – και ιδίως ευπαθείς ομάδες και 
ασθενείς με χρόνιες ή σοβαρές παθήσεις – στην καταφυγή σε ιδιωτικά νοσηλευτήρια, με 
ό,τι αυτό συνεπάγεται για την κοινωνική ανισότητα και την επιβάρυνση των οικογενειακών 
προϋπολογισμών.

Δεδομένων των ανωτέρω,
και με βάση το άρθρο 21 παρ. 3 του Συντάγματος, που κατοχυρώνει το δικαίωμα στην προστασία 
της υγείας, καθώς και τις υποχρεώσεις της Ελλάδας στο πλαίσιο της Οδηγίας 2011/24/ΕΕ για τα 
Δικαιώματα των Ασθενών και του προγράμματος EU4Health, η οποία αποσκοπεί στην ενίσχυση 
των συστημάτων υγειονομικής περίθαλψης στην ΕΕ και στη βελτίωση της συνολικής υγείας και 
ευημερίας των πολιτών της ΕΕ. ,

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:

1. Ποιο είναι το σχέδιο του Υπουργείου για την άμεση κάλυψη των οργανικών κενών στα 
δημόσια νοσοκομεία με μόνιμο προσωπικό;

2. Τι ποσοστό της χρηματοδότησης των δημόσιων νοσοκομείων καλύπτεται από τον κρατικό 
προϋπολογισμό και τι ποσοστό εξαρτάται από ιδιωτικές χορηγίες;
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3. Επιβεβαιώνει το Υπουργείο ότι η αύξηση της επιχορήγησης προς τα νοσοκομεία εξαρτάται 
από την εμφάνιση εσόδων (π.χ. μέσω εξωτερικών ασθενών); Αν ναι, πώς διασφαλίζεται ότι 
αυτό δεν αντιβαίνει στον κοινωφελή και δημόσιο χαρακτήρα του ΕΣΥ;

4. Ποια μέτρα προτίθεστε να λάβετε για την αποτροπή της ιδιωτικοποίησης της περίθαλψης 
δια της πλαγίας οδού και τη διασφάλιση της ισότιμης πρόσβασης όλων των πολιτών στις 
υπηρεσίες υγείας;

Αθήνα, 13.06.2025
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